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Protokół Nr LVI/2022 z LVI Sesji Rady Gminy Kawęczyn odbytej w dniu 21 października 

2022 roku w Urzędzie Gminy w godzinach od 12:30 do 12:53. 

 

W sesji udział wzięli radni Gminy Kawęczyn – zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik 

do niniejszego protokołu. 

 

Ponadto w sesji uczestniczyli: 

Jan Nowak – Wójt Gminy Kawęczyn 

Edyta Balcerzak – Skarbnik Gminy Kawęczyn  

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie LVI Sesji Rady Gminy Kawęczyn. 

2. Uchwalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z LV Sesji Rady Gminy Kawęczyn. 

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

5. Głosowanie nad uchwałami w sprawach: 

a) zmiany uchwały budżetowej gminy na rok 2022; 

b) poboru podatków w drodze inkasa. 

6. Zapytania i wolne wnioski. 

7. Zamknięcie LVI Sesji Rady Gminy Kawęczyn. 

Ad. 1.Otwarcie LVI Sesji Rady Gminy Kawęczyn. 

Otwarcia LVI Sesji Rady Gminy Kawęczyn dokonał Piotr Gebler – Przewodniczący Rady 

Gminy Kawęczyn. Prowadzący powitał zebranych i stwierdził, że w sesji bierze udział 14-u 

radnych na stan 15-u co stanowi quorum niezbędne do prowadzenia obrad Rady Gminy 

Kawęczyn i można rozpocząć prawomocne obrady.  

Ad. 2.Uchwalenie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił porządek obrad. 

 

Przewodniczący Rady Gminy  zapytał, czy ktoś chciałby wprowadzić jakieś zmiany do 

porządku obrad.  

 

Nikt nie wniósł zmian. 

 

Przewodniczący przeprowadził głosowanie jawne imienne nad przyjęciem porządku obrad. 

Odbyło się głosowanie jawne imienne.  

 

Głosowano w sprawie: 

Uchwalenie porządku obrad. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Krystyna Brzychcy, Grzegorz Dzikowski, Piotr Gebler , Beata Goślińska, Ryszard 

Jaśkiewicz, Andrzej Jaworski , Sylwester Kasprzak , Bożena Kolenda , Adrian Kwinciak , 

Łukasz Mila , Sylwester Przyłęcki , Karol Rygas , Tomasz Tyrakowski , Paweł Urbanek  
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NIEOBECNI (1) 

Józef Iwaniak 

 

Porządek obrad w brzmieniu jak wyżej został uchwalony. 

 

Ad. 3.Przyjęcie protokołu z LV Sesji Rady Gminy Kawęczyn. 

Piotr Gebler – Przewodniczący Rady Gminy – zapytał czy ktoś z radnych ma uwagi co do 

protokołu z LV Sesji  Rady Gminy Kawęczyn VIII kadencji. Uwag nie było. Zaproponował, 

aby protokół przyjąć bez odczytywania, ponieważ był on wyłożony do wglądu w Biurze Rady 

Gminy oraz przesłany z materiałami na posiedzenie sesyjne i nie zgłoszono uwag do jego 

zapisów.  

 

Przewodniczący Rady Gminy przeprowadził głosowanie jawne imienne nad przyjęciem 

protokołu. 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z LV Sesji Rady Gminy Kawęczyn.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Krystyna Brzychcy, Grzegorz Dzikowski, Piotr Gebler , Beata Goślińska, Ryszard 

Jaśkiewicz, Andrzej Jaworski , Sylwester Kasprzak , Bożena Kolenda , Adrian Kwinciak , 

Łukasz Mila , Sylwester Przyłęcki , Karol Rygas , Tomasz Tyrakowski , Paweł Urbanek  

NIEOBECNI (1) 

Józef Iwaniak 

 

Protokół z LV Sesji Rady Gminy Kawęczyn został przyjęty bez odczytywania. 

 

Ad. 4. Interpelacje i zapytania radnych. 

Radni nie wnosili interpelacji ani zapytań. 

 

Ad. 5. Głosowanie nad uchwałami w sprawach: 

a)zmiany uchwały budżetowej gminy na rok 2022; 

Głos zabrała Skarbnik Gminy E. Balcerzak, która powiedziała, że konieczność zwołania sesji 

w trybie nadzwyczajnym wynika z tego, że cały czas pracujemy nad obsługą dodatków 

węglowych. Poinformowała, że w miesiącu wrześniu pojawiła się możliwość składania 

wniosków o dodatek do pozostałych źródeł ciepła, tj. pompy ciepła, gaz, pelet, olej opałowy 

itp. dzięki wejściu w życie „Ustawy o szczególnym rozwiązywaniu w zakresie niektórych 

źródeł ciepła w związku z sytuacją na rynku paliw”. W związku z powyższym na podstawie 

złożonych wniosków na pozostałe źródła ciepła oszacowano wartość środków, jakie powinny 

zostać wypłacone wnioskodawcą, w związku z czym wartość dochodów i wydatków w 

budżecie gminy na pozostałe źródłami ciepła winniśmy zwiększyć o kwotę 459.000,00 zł. 
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Skarbnik E. Balcerzak poinformowała, że jest to kwota zarówno na wypłatę zasiłków, jak i 

obsługę wniosków. Ponadto Skarbnik Gminy powiedziała, że wnioskowaliśmy również o 

pozostałą kwotę dotyczącą poprzednich wniosków w ramach dodatku węglowego. Kwota 

332.825,00 zł z przeznaczeniem na wypłatę dodatków oraz obsługę wniosków wpłynęła już na 

konto Urzędu Gminy i jesteśmy zobowiązani wprowadzić ją do budżetu, aby można było 

wypłacić środki w ramach pozostałych złożonych wniosków. Skarbnik Gminy E. Balcerzak 

dopowiedziała, że na obsługę wniosków na pozostałe źródła ciepła mamy 30 dni, a pierwszy 

wniosek wpłynął 27 września. W związku z tym do 27 października jesteśmy zobowiązani 

wypłacić środki, co może nastąpić dopiero po wprowadzeniu zmian w uchwale budżetowej, 

dlatego została zwołana sesja w trybie nadzwyczajnym.  

Przewodniczący Rady P. Gebler zapytał, czy Państwo radni mają pytania.  

Radny R. Jaśkiewicz powiedział, że zgodnie z pierwszą wersją ustawy rządowej wnioski o 

dodatek węgłowy mogły być składane przez dwie rodziny z jednego domu. Na swoim 

przykładzie poinformował, że on dostał 3.000,00 zł, mimo, że właścicielem domu jest córka.  

Przewodniczący Rady P. Gebler powiedział, że radny powinien oddać pieniądze córce.   

Skarbnik E. Balcerzak powiedziała, że w przypadku złożenia kilku wniosków z jednego domu 

decydowała kolejność złożenia wniosku. Zaznaczyła, że były przypadki, gdzie z jednego domu 

złożone były nawet 3 wnioski.  Skarbnik Gminy podkreśliła, że każdy kolejny wniosek z 

danego adresu zostanie rozpatrzony odmownie.  

Radny Ł. Mila powiedział, że dzisiaj na stronę Gminy Brudzew czytał, że nastąpiły jakieś 

zmiany w sposobie rozpatrywania wniosków. Zaznaczył, że przeczytał to dość pobieżnie i wie 

tylko, że zmieniły się zasady wypłaty tych środków.  

Skarbnik E. Balcerzak powiedział, że rozpatrywaniem i wypłatą dodatku węglowego zajmuje 

się Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej i nie chciałaby wchodzić w jego kompetencje, ale z 

tego co wie z ustaleń jeszcze z dnia wczorajszego o tym kto otrzyma środki z jednego 

gospodarstwa decyduje kolejność złożenia wniosku.  

Radny T. Tyrakowski przedstawił przypadek osoby, która nie jest zameldowana, ale mieszka 

na terenie naszej gminy, a nie otrzymała dodatku węglowego.   

Skarbnik E. Balcerzak powiedział, że może była taka sytuacja, że dana osoba nie zgłosiła źródła 

ogrzewania do Centralnej Ewidencji Emisyjności Budynków albo zrobiła to za późno.  

Radny T. Tyrakowski zapytał, czy jeżeli teraz złoży deklaracje to otrzyma środki w ramach 

dodatku węglowego.  

Przewodniczący Rady P. Gebler powiedział, że już nie otrzyma tych środków, co potwierdziła 

Skarbnik Gminy Edyta Balcerzak.   

Przewodniczący Rady P. Gebler powiedział, że do któregoś sierpnia musiała być złożona 

deklaracja, a jeżeli nie została złożona w określonym terminie to dana osoba nie otrzyma 

środków w ramach dodatku węglowego. 

Skarbnik E. Balcerzak powiedziała, że wie od pani Kierownik GOPS, że wyszły też dość 

nieprzyjemne sytuacje, w przypadku kiedy ktoś składając deklaracje emisyjności popełnił w 

niej błąd i teraz nie ma już możliwości skorygowania tego. 
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Radny T. Tyrakowski powiedział, że ta osoba nie ma po co składać wniosku o dodatek 

węglowy, ponieważ go nie otrzyma.  

Skarbnik E. Balcerzak odpowiedziała, że na ten moment nie. Zaznaczyła, że może będzie to 

możliwe w przyszłym roku, jak będzie kolejna edycja składania wniosków.   

Głos zabrał Wójt Gminy Jan Nowak, który odczytał informację otrzymaną od Stowarzyszenia 

Gmin i Powiatów Wielkopolski z godziny 09:00 dnia dzisiejszego o następującej treści: 

„Uprzejmie informuję o fakcie, iż 20 października bieżącego roku podczas obrad Sejm przyjął 

poprawkę, która zmienia zasady przyznawania dodatku węglowego. Poprawka polega na 

odejściu od zasady jeden adres jeden dodatek. Weryfikacja czy można będzie przyznać więcej 

niż jeden dodatek odbywać się ma na podstawie analizy deklaracji odpadowej. Poniżej 

przedstawiam przyjętą treść nowelizacji. 

ART. 27. W USTAWIE Z DNIA 5 SIERPNIA 2022 R. O DODATKU WĘGLOWYM (DZ. 

U. Z 2022 R. POZ. 1692 I 1967) WPROWADZA SIĘ NASTĘPUJĄCE ZMIANY: 

1)  w art. 2 po ust. 3b dodaje się ust. 3c—3e w brzmieniu: 

„3c. W przypadku, gdy pod jednym adresem miejsca zamieszkania zamieszkuje więcej niż 

jedno gospodarstwo domowe, i w terminie do dnia 30 grudnia 2022r. nie jest możliwe 

ustalenie nowego adresu miejsca zamieszkania, nie stosuje się ust. 3a i 3b, jeżeli: 

l) źródłem ogrzewania każdego gospodarstwa domowego jest oddzielne źródło ciepła 

zgłoszone do centralnej ewidencji emisyjności budynków zgodnie z ust. 1, oraz 

2) to gospodarstwo domowe złożyło deklarację o wysokości opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi, o której mowa w art. 6m ustawy z dnia 13 września 1996 r.                         

o  utrzymaniu czystości i porządku w gminach (Dz. U. z 2022 r. poz. 1297, 1549 i 1768) w 

terminie do dnia 11 sierpnia 2022 r.  

3d. W przypadku, o którym mowa w ust. 3c, dla jednego źródła ogrzewania może zostać 

przyznany jeden dodatek węglowy. 

3e. Przyznanie przez wójta, burmistrza albo prezydenta miasta dodatku węglowego,                        

w przypadku, o którym mowa w ust. 3c, wymaga wydania decyzji”. 

Wójt Gminy J. Nowak zaznaczył, że w piśmie, które otrzymał zostało to omówione szerzej, ale 

on skrócił to do zapisów w pierwszych zdaniach otrzymanej wiadomości. Ponadto dodał, że z 

informacji wynika, że przy ustalaniu prawa do dodatku węglowego weryfikacji podlegała 

będzie deklaracja śmieciowa. Podkreślił, że szczegółowe informacje zostały wyjaśnione pod 

artykułami, które zostały przytoczone w odczytanym przez niego piśmie. Ponadto powiedział, 

że zmiany wchodzą życie od momentu podpisania ustawy prze Prezydenta.  

Radny G. Dzikowski zapytał, czy będzie można złożyć dwa wnioski o dodatek węglowy w 

przypadku, kiedy pod numerem danej nieruchomości są dwa piece, ale została złożona jedna 

deklaracja przez właściciela nieruchomości.  

Wójt J. Nowak powiedział, że ilu by nas nie było każdy może mieć swoją indywidualną  

sytuację, dlatego zaproponował, aby w przypadku pytań i wątpliwości każdy kontaktował się z 

Gminnym Ośrodkiem Pomocy Społecznej. Zaznaczył, że każdy przypadek może być inny i 

należy go omówić indywidualnie.  

Skarbnik E. Balcerzak powiedziała, że jeżeli są dwa piece w jednym gospodarstwie czy w 

jednym podwórku to każdy piec powinien być osobno zgłoszony do Centralnej Ewidencji 



5 

 

Emisyjności Budynków, a jeśli tak nie było, to znaczy, że ktoś nie dopełnił formalności w tym 

zakresie.  

Przewodniczący Rady P. Gebler powiedział, że przepisy zmieniły się wczoraj, dlatego nikt od 

razu nie jest w stanie odpowiedzieć na pytania w tym zakresie. Nawiązał do tego co powiedział 

Wójt Gminy, że każdy przypadek winien zostać rozpatrzony indywidualnie, dlatego prosił, aby 

z wszelkimi pytaniami zgłaszać się do GOPS.  

Wójt J. Nowak powiedział, że wszystko też zależy od tego co zostało wpisane w deklaracji 

złożonej do CEEB. Zaznaczył, że są sytuacje, kiedy mieszkańcy wpisali, że np. palą drewnem, 

a tak naprawdę palą węglem. Wójt Gminy powiedział, że nie jesteśmy w stanie wyjaśnić 

wszystkiego każdemu wnioskodawcy, ale zaznaczył, że jeśli ktoś ma jakieś pytania i 

wątpliwości to po zgłoszeniu się do GOPS otrzyma odpowiedź zwrotną. Ponadto powiedział, 

że wszelkie objaśnienia zawarte są w załączniku do wniosku o wypłatę dodatku węglowego.   

Przewodniczący P. Gebler zapytał, czy ktoś z Państwa radnych ma jeszcze jakieś pytania w 

omawianym zakresie. Przypomniał, że mamy jeszcze punkt zapytania i wolne wnioski, gdzie 

będzie można zadawać pytania. 

 

Nikt z radnych nie miał więcej uwag ani pytań w odniesieniu do omawianego tematu. 

 

Piotr Gebler  - Przewodniczący Rady Gminy Kawęczyn poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej gminy na rok 2022.Odbyło się głosowanie 

jawne imienne. 

 

Głosowano w sprawie: 

zmiany uchwały budżetowej gminy na rok 2022;  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Krystyna Brzychcy, Grzegorz Dzikowski, Piotr Gebler , Beata Goślińska, Ryszard 

Jaśkiewicz, Andrzej Jaworski , Sylwester Kasprzak , Bożena Kolenda , Adrian Kwinciak , 

Łukasz Mila , Sylwester Przyłęcki , Karol Rygas , Tomasz Tyrakowski , Paweł Urbanek  

NIEOBECNI (1) 

Józef Iwaniak  

 

Rada Gminy podjęła Uchwałę nr LVI/362/2022 w sprawie zmiany uchwały budżetowej 

gminy na rok 2022. 

 

b) poboru podatków w drodze inkasa; 

Skarbnik Gminy E. Balcerzak powiedziała, że dnia 18 października miały miejsce wybory  

Sołtysa Sołectwa Marcjanów po uprzedniej rezygnacji poprzedniego Sołtysa. Poinformowała, 

że nowy sołtys został wybrany, a w uchwale w sprawie poboru podatków w drodze inkasa w 

załączniku jesteśmy zobowiązani do wyszczególnienia imiennie danych każdego sołtysa. W 

związku z powyższym nastąpiła konieczność wprowadzenia zmian w obowiązującej uchwale 

polegająca na wprowadzeniu do niej danych obecnie urzędującego Sołtysa Sołectwa 

Marcjanów. 
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Przewodniczący Rady Gminy P. Gebler zapytał, czy ktoś z Państwa radnych ma jakieś 

pytania.  

 

Nikt z radnych nie miał uwag ani pytań.  

 

Piotr Gebler  - Przewodniczący Rady Gminy Kawęczyn poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie poboru podatków w drodze inkasa. Odbyło się głosowanie jawne imienne. 

 

Głosowano w sprawie: 

poboru podatków w drodze inkasa; 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 6, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (8) 

Grzegorz Dzikowski, Piotr Gebler , Beata Goślińska, Bożena Kolenda , Sylwester Przyłęcki , 

Karol Rygas , Tomasz Tyrakowski , Paweł Urbanek  

BRAK GŁOSU (6) 

Krystyna Brzychcy, Ryszard Jaśkiewicz, Andrzej Jaworski , Sylwester Kasprzak , Adrian 

Kwinciak , Łukasz Mila  

NIEOBECNI (1) 

Józef Iwaniak 

 

Rada Gminy podjęła Uchwałę nr LVI/363/2022 w sprawie poboru podatków w drodze 

inkasa. 

Ad. 6. Zapytania i wolne wnioski. 

Nikt z radnych nie miał zapytań ani wniosków.  

 

Ad. 7. Zamknięcie LVI Sesji Rady Gminy Kawęczyn. 

W związku z wyczerpaniem przyjętego porządku obrad Piotr Gebler- Przewodniczący Rady 

Gminy Kawęczyn uznał LVI Sesję Rady Gminy Kawęczyn za zakończoną i zamknął obrady. 

 

 

 

                       Protokołowała                                                           Przewodniczył   

 

                  Magdalena Krakowiak                                                     Piotr Gebler 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


